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Zápis č. 1/2024 z riadneho zasadnutia rady Slovenského filmového ústavu dňa 
17. januára 2024 

Prítomní: Ondrej Šulaj, Dušan Dušek, Peter Maráky, Lucia Zemanová, Oľga Davalová (online) 
Prizvaní: Peter Dubecký – generálny riaditeľ (ďalej GR), Marta Šuleková – riaditeľka útvaru 

ekonomiky a manažmentu, Dagmar Kuková – tajomníčka rady SFÚ 

Program rokovania: 
1. Voľba podpredsedu rady SFÚ 
2. Správa z vnútorného auditu č. 23P04 
3. Návrh rozpočtu na rok 2024 
4. Závierka roku 2023 
5. Prehľad služobných ciest generálneho riaditeľa SFÚ uskutočnených v období od 18. 2. 

2023 do 17. 1. 2024 
6. Rôzne 
7. Obhliadka Kina Lumière po rekonštrukcii 

Zasadnutie rady SFÚ zvolal predseda rady v súlade s § 27 ods. 3 zákona č. 40/2015 Z. z. 
o audiovízii a o zmene a doplnení niektorých zákonov (ďalej zákon o audiovízii). 
Predseda rady privítal prítomných, v úvode rokovania sa členovia rady dohodli, že bod 
„Rôzne“ prerokujú ako predposledný bod a posledným bodom programu tak ostane 
obhliadka Kina Lumière po rekonštrukcii. Predseda rady dal hlasovať o návrhu programu 
rokovania. Návrh bol schválený jednomyseľne bez doplňujúcich návrhov a zmien. Za 
overovateľa zápisu bol zvolený predseda rady. 
V úvode rokovanie predseda privítal novovymenovaných členov rady. Od 15. 9. 2023 bola 
ministerskou kultúry SR podľa § 25 ods. 3 písmeno a) zákona o audiovízii menovaná za členku 
rady Ing. Lucia Zemanová (do skončenia funkčného obdobia k 10. 7. 2023 bola členkou rady za 
MK SR  JUDr. Marta Franková) a podľa § 25 ods. 3 písmeno c) bol menovaný  PhDr. Peter Maráky 
(do skončenia funkčného obdobia k 10. 7. 2023 bol členom rady za oblasť ochrany a obnovy 
a sprístupňovania kultúrneho dedičstva taktiež PhDr. Peter Maráky). 

K bodu 1: 
V súlade s § 25 ods. 1 písmeno l) zákona č. 40/2015 Z. z., si rada volí zo svojich členov 
predsedu rady a podpredsedu rady. Výkon funkcie  podpredsedníčky rady sa skončil 
uplynutím funkčného obdobia.  
Návrh na podpredsedu rady SFÚ predniesol predseda rady a do tejto funkcie navrhol pani 
Ing. Luciu Zemanovú, ktorá so svojou kandidatúrou vyjadrila súhlas. Žiadny ďalší člen na 
funkciu podpredsedu rady nekandidoval. S návrhom na podpredsedu rady SFÚ sa stotožnili 
všetci prítomní členovia rady a za podpredsedu rady zvolili p. Ing. Luciu Zemanovú. 

Uznesenie č. 1/2024 
Rada SFÚ podľa § 25 bod 1 písmeno l) zákona č. 40/2015 Z. z. zvolila za podpredsedu rady 
SFÚ Ing. Luciu Zemanovú.  
Hlasovanie o voľbe podpredsedu rady SFÚ  
Za: 3 
Proti: 0 
Zdržal sa: 1 
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K bodu 2: 

GR v nadväznosti na zaslanú správu z vnútorného auditu informoval, že MK SR v období od 
18. 9. 2023 do 12. 12. 2023 vykonalo v SFÚ vnútorný audit č.23P04. Kontrola nezistila žiadne 
pochybenia závažného charakteru, nedostatky nemajú finančný charakter a sú skôr 
formálneho charakteru. 
Pani Šuleková stručne oboznámila členov rady s najdôležitejšími konkrétnymi zisteniami, 
realizovaný audit hodnotí pre organizáciu ako prínosný a nápomocný v rámci metodického 
usmernenia jej činnosti. Jesenné obdobie roka 2023 bolo veľmi náročné, nakoľko súčasne 
bolo nevyhnutné poskytovať súčinnosť členom audítorskej skupiny, riešiť rekonštrukčné 
práce v Kine Lumière a s tým spojené verejné obstarávania a viesť náročné rokovania 
s poisťovňou ohľadom výšky poistného plnenia. 
Členovia rady vzali správu na vedomie bez doplňujúcich otázok. 

K bodu 3: 

GR v nadväznosti na predložený návrh rozpočtu SFÚ upozornil, že i keď sa javí vyšší, ako 
v predošlých rokoch, nie je tomu tak, lebo vyše 3 mil. Eur tvorí poistné plnenie za požiar, ku 
ktorému došlo v roku 2022. 
Pani Šuleková informovala, že rozpočet roku 2024 je oproti predošlému roku krátený o 5%, 
pričom poistné plnenie od Kooperativa v sume vyše 3 mil. Eur ho opticky navyšuje, avšak ide 
iba o finančné prostriedky, ktorými sa iba snažíme poškodené priestory a technológie dostať 
do pôvodného stavu. Rozpočet obsahuje limit výdavkového rozpočtu, t.j. minúť je možné iba 
tržby, ktoré boli naplánované. Táto konštrukcia rozpočtu nás donútila navýšiť tržby až na 
hranicu rozpočtovej zodpovednosti z 1 mil. Eur na 1, 6 mil. Eur. Pani Zemanová upozornila, 
že istý typ tržieb sa nezahŕňa do limitu výdavkov, avšak iba pri podnikateľskej činnosti, čo 
SFÚ nevykonáva. 
V súčasnosti pripravujeme kontrakt a merateľné ukazovatele na rok 2024. 
Pán Maráky navrhol, aby sa rada zaoberala schvaľovaním rozpočtu až keď sa bude môcť 
oboznámiť aj s textovou časťou kontraktu, s čím členovia rady súhlasili. 

K bodu 4: 

Pani Šuleková informovala, že termín uzávierky je presunutý z 15. 1. 2024 na 19. 1. 2024, ale 
už v súčasnosti je možné konštatovať, že SFÚ opätovne dosiahne zlepšený hospodársky 
výsledok, ktorý predstavuje čiastku 41 956,02 Eur. Výnosy boli  v sume 6 508 206,18 € 
a náklady v sume 6 466 250,16 €. 
GR konštatoval, že rok 2023 bol veľmi náročný vzhľadom na už spomínané skutočnosti 
týkajúce sa rekonštrukcie Kina Lumière, kráteného rozpočtu, komplikovaných rokovaní 
s poisťovňou, realizovaného auditu a iných skutočností, čo vyžadovalo veľmi vysoké 
pracovné nasadenie. Potešujúcou skutočnosťou je, že sa nám  úspešne darí obchodné 
zhodnocovanie práv k slovenským filmom, ktoré realizujeme formou verejných obchodných 
súťaží, tržby z licencovania sú základným predpokladom udržania vyrovnaného rozpočtu pri 
opakovanom krátení príspevku od zriaďovateľa, plán tržieb v tejto oblasti je hraničný. 
Nevyhnutným predpokladom licencovania je digitalizácia filmov, veríme, že v 2. polroku 
2024 sa nám podarí obnoviť činnosť digitalizačného pracoviska. 
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K bodu 5: 

GR  oboznámil členov rady SFÚ so svojimi služobnými cestami, ktoré sa uskutočnili od 18. 2. 2023 
do 17. 1. 2024. Pán Dušek špeciálne ocenil Seminár Evy Rosenbaumovej, ktorý sa konal 
v decembri 2023 v Ríme na Sapienza Università di Roma. 

Uznesenie č. 2/2024 
Rada SFÚ berie na vedomie informáciu generálneho riaditeľa SFÚ o jeho služobných 
cestách uskutočnených v období od 18. 2. 2023 do 17. 1. 2024. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne. 

K bodu 6: 

Pán Maráky odporúča oživiť činnosť Komisie pre audiovizuálne dedičstvo, ktorá by mala 
posudzovať potrebu digitalizácie cenných materiálov, ktoré sa nachádzajú aj v inštitúciách 
mimo SFÚ. GR informoval, že komisia má v súčasnosti neúplné trojčlenné zloženie, 
ministerka kultúry SR menovala v roku 2021 dvoch jej členov, tretím členom je priamo zo 
zákona riaditeľ NFA SFÚ. Rada poveruje GR vyvinúť voči MK SR iniciatívu v tomto smere. 
Riaditeľka útvaru ekonomiky a manažmentu a štatutárna zástupkyňa generálneho riaditeľa 
predniesla členom rady SFÚ návrh na schválenie finančnej odmeny za rok 2023 pre 
generálneho riaditeľa SFÚ. 
Uznesenie č. 3/2024  
Rada SFÚ na základe nadštandardných aktivít generálneho riaditeľa SFÚ a výsledkov SFÚ 
dosiahnutých pod jeho vedením, s prihliadnutím na kladný hospodársky výsledok SFÚ k 31. 
12. 2023,  schvaľuje predložený návrh na finančnú odmenu generálnemu riaditeľovi SFÚ za 
rok 2023. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne. 

Pani Davalová poďakovala za spoluprácu členom rady SFÚ, ocenila činnosti realizované SFÚ 
a rozlúčila sa, nakoľko z titulu ukončenia pracovného pomeru na MKSR jej členstvo v rade 
končí v zmysle § 25 ods. 8 písmeno g) zákona o audiovízii. 

Bratislave 17. januára 2024 

Zápis vyhotovil: Ing. Dagmar Kuková 

Za správnosť: prof. Ondrej Šulaj 


